
 

 

 

 

 

Geweldsincidenten bij SC Heerenveen 

 

D66 heeft naar aanleiding van een bericht op Omrop Fryslân onderstaande 

vragen over geweldsincidenten bij SC Heerenveen. 

 

 

1. Is het college bekend met het onderstaande artikel van Omrop Fryslân 

 van 29 januari jl. over het aantal geweldsincidenten bij SC Heerenveen?  

 https://www.omropfryslan.nl/nieuws/863727-sc-heerenveen-top-drie-met-

 meeste-geweldsincidenten 

Ja 

 
 

 

2. Hoe verklaart het college dat Heerenveen zo hoog in dit onaantrekkelijke 

 lijstje staat? 

 

Uit de politierapportages die wij bij de gemeente binnen krijgen na thuiswedstrijden van 

SC Heerenveen zien we verschillende meldingen. Dit is overigens niet bij elke 

thuiswedstrijd het geval. De meldingen die de politie registreert tijdens 

voetbalwedstrijden variëren van vuurwerk, spreekkoren, vechtpartijen, belediging van 

politieambtenaar, of er wordt melding gedaan dat een opstootje is voorkomen 

(preventieve interventie). De meldingen gaan dus niet standaard over geweldincidenten. 

Landelijk wordt door zowel de Betaalde Voetbal Organisatie (hierna: BVO) als de politie 

zeer verschillende geregistreerd in het speciaal daarvoor bestemde voetbalvolgsysteem 

(hierna: VVS) waardoor verschillen kunnen ontstaan.  

 

 

3. Hoe kwalificeert het college de verklaring van SC Heerenveen dat de 

 politie wel heel secuur registreert en dat ze zelf maar enkele incidenten 

 heeft geregistreerd? 

 

Er is een verschil tussen incidenten in het stadion en incidenten buiten het stadion. De 

club hanteert een huisreglement met eigen regels rondom ordelijk en veilig gedrag bij 

voetbalevenementen. Dit huisreglement is een aanvulling op de landelijke richtlijnen van 

de KNVB. 

 

De politie heeft in de afgelopen vier jaar twee grotere voetbal gerelateerde incidenten 

met meerdere supporters geregistreerd. Daar gaat het om vechtpartijen buiten het 

stadion. Hierbij vond 1 incident plaats in Heerenveen, het andere incident vond buiten de 

gemeentegrenzen plaats. 

 

Daarnaast is het zo dat er tussen politie eenheden sprake kan zijn van 

interpretatieverschillen. Wanneer een bezoeker van een thuiswedstrijd een proces-

verbaal krijgt voor wildplassen of belediging wordt dit niet altijd voetbal gerelateerd 
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geregistreerd. Hoewel de wijze waarop incidenten geregistreerd worden landelijk zijn 

gemaakt kan dit lokaal soms anders geregistreerd worden.  

 

De politie registreert voorts alle incidenten binnen en buiten het stadion terwijl de BVO 

alleen registreert wat er in het stadion plaatsvindt. 

 

SC Heerenveen geeft aan dat uit jaarlijks fan onderzoek van de KNVB blijkt dat 

supporters zich over het algemeen veilig voelen in het stadion. 75% zegt zich altijd veilig 

te voelen. Op het gebied van ‘je veilig voelen in eigen stadion’ eindigde SC Heerenveen in 

het afgelopen seizoen op een 7e plaats. 

 

 

4. Is het relatief hoge aantal incidenten aanleiding voor het college om het 

 beleid ten aanzien van de veiligheid rondom voetbalwedstrijden te 

 wijzigen? 

 

Nee 

 

 

5. Welke middelen heeft het college om ervoor te zorgen dat SC Heerenveen 

 zich meer verantwoordelijk voelt voor het terugdringen van het aantal 

 incidenten rondom voetbalwedstrijden in Heerenveen?  

 

In 2016 hebben de club, de politie, het OM, de Veiligheidsregio en de gemeente 

Heerenveen gezamenlijk uitgesproken dat voor de wedstrijden geldt dat Heerenveen 

toegankelijk en gastvrij is, maar dat we gezamenlijk hard optreden tegen 

ordeverstoorders. Om dat te bereiken vindt er verregaande samenwerking plaats. 

 

Zo werken sinds het seizoen 2016-2017 politie, OM, SC Heerenveen en de gemeente 

samen in het kader van de persoonsgerichte aanpak. 

 

Daarnaast vindt rond elke wedstrijd een voor- en nabespreking plaats tussen 

vertegenwoordigers van: 

 BVO uitclub en SC Heerenveen: het hoofd Veiligheidszaken, de (assistent) 

Veiligheidscoördinator en de SLO 

 politie, basisteam Zuidoost Fryslân: de operationeel expert evenementen, 

waaronder Betaald Voetbal 

 eventueel de gemeente: de beleidsregisseur Veiligheid (openbare orde) 

 eventueel het Openbaar Ministerie: de beleidsadviseur 

 

Er worden ten behoeve van de wedstrijd in de voorbespreking afspraken over de 

veiligheidsmaatregelen gemaakt en vastgelegd op grond van de afspraken in het 

strategisch Veiligheidsoverleg (onder meer over het risiconiveau en categorisering, 

vervoer, kaartverkoop, alcohol, ID-controles, toegangscontroles en dergelijke) 

 

Na elke wedstrijd volgt een debriefing waarbij de club, de politie en soms de gemeente 

aansluit. 

 

 


